
Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 15.05.2025 roku 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad posiedzenia komisji. 
5. Przyjęcie protokołu z 25.04.2025 roku. 
6. Analiza Sprawozdania Finansowego Gminy za 2024 r. – kontynuacja wysłuchania 

odpowiedzi na zadanie pytania c.d.  
7. Wolne głosy i wnioski  
8. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji, powitał członków, gości oraz 
stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 
przyjęty jednomyślnie.  
 
Ad. 5. 
Protokół z dnia 25.04.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
Sprawa monitoringu. 
 
Wydział Spraw Obywatelskich i Teleinformatyki Sz. Ciupak poprosił radnego G. Słowińskiego o 
sprecyzowanie pytań zadanych w mailu.  
 
Radny G. Słowiński oznajmił, że chciałby zobaczyć na przestrzeni czasu (miesiąca) jaki jest 
performance macierzy. Radny zaznaczył, że nie neguje narzędzia del i dodał, że potrzebne mu są 
dane historyczne z jakiegokolwiek okresu. Jakie jest obciążenie macierzowe. 
 
Pan Ciupak odpowiedział, że administracyjnym podejściem do serwera zajmuje się firma i może 
on ponownie ją poprosić o udostępnienie logów z danego okresu bezpośrednio z układów 
macierzowych. Pan Szymon zapytał radnego co chce zbadać z performersów. Radny G. Słowiński 
odpowiedział, że chce zobaczyć jakie dane retencyjne pozwoli macierz jeszcze trzymać przy tej 
ilości miejsca, która jest do dyspozycji, czyli kiedy zaczną być kasowane wsteczne nagrania.  
 
Sz. Ciupak odpowiedział, że zgodnie z regulaminem monitoringu jest to 30 dni i zaproponował 
uzupełniające spotkanie z partnerem, który obsługuje monitoring.  
 
Z-ca wójta I. Ciok zapytała czemu ma służyć i co jest intencją tak szczegółowych pytań? 
Radny G. Słowiński odpowiedział, że chodzi o posiadanie tej wiedzy w zakresie dalszych 
inwestycji monitoringu. Radny chciałby wiedzieć jakie jest faktyczne obciążenie serwerów w 



perspektywie czasu (to da realny obraz wykorzystania sprzętu) i dodał, że nie chodzi mu o 
przekazanie żadnych logów z danymi wrażliwymi, a podsumowanie pracy urządzeń na podstawie 
logów jeśli nie istnieje żadne inne graficzne środowisko, które by to umożliwiło. Nie chodzi o 
ujawnianie żadnych numerów, dat, czy bezpieczeństwa. Chodzi o poglądowe spojrzenie na 
temat. Radny dziwi się, że nadal fizyczne maszyny są wykorzystywane. Radny zakładał, że 
środowisko jest wirtualizowane. 
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o omówienie zadania „Poprawa bezpieczeństwa 
niechronionych użytkowników ruchu na drodze gminnej nr 319341P (rejon skrzyżowania ul. 
Fortecznej i Obornickiej) w Suchym Lesie”. 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że jest to zadanie należące do RK i odpowie na pytanie pan D. 
Torba.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o omówienie zadania „Wykonanie projektu oświetlenia na 
ul. Cedrowej w Złotkowie”. 
 
Radna J. Radzięda przypomniała, że omawianie zadań wykonywanych przez wydział BI zakończyło 
się na poprzedniej komisji.  
 
RK D. Torba omówił zadania realizowanych przez Referat Komunalny i odpowiedział na pytania 
członków komisji: 

• Biedrusko- ul. Parkowa- wykonanie projektu drogowego zgodnie z wykonaną koncepcją 
zagospodarowania terenu – zadanie zostało zrealizowane. 

• Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych - Budowa przystanków autobusowych na 
terenie Gminy i budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy 
Las. Z czego wynika nie wydatkowanie całej sumy? 

RK D. Torba odpowiedział, że pierwsze zadanie to zakup wiat przystankowych. Zadanie zostało 
zrealizować w całości. W ciągu roku referat starał się o dofinansowanie na budowę zielonych 
przystanków i zaplanowany był wydatek wyższy niż ostatecznie się skończyło, ze względu na 
analizę rynku. To zadanie również zostało wykonane w 100%.  

• Ochrona dziedzictwa naturalnego na Terenie Aktywnej Edukacji i Sportu w Suchym Lesie 
- w wyniku procedury przetargowej (oferta złożona przez wykonawcę) inwestycja została 
zrealizowana przy pomocy środków zewnętrznych w 100% z paragrafów: 6057 i 6059 
dotyczących tego samego zadania. 

RK D. Torba poinformował, że zadanie zostało zrealizowane ze wszystkimi punktami wpisanymi 
w projekt. Inwestycja podzielona była na trzy paragrafy. Ze względu na przeprowadzoną 
procedurę przetargową, inwestycja została wykonana w dużo niższych nakładach, co jest 
ogromnym sukcesem dla gminy. Im niższy procent w 6050, tym lepiej dla gminy.    
 
Oświetlenie ulic, placów i dróg. 
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o zadania, które przechodziły miedzy referatem RK, a 
wydziałem BI. 
RK D. Torba odpowiedział, że ze względu na wzorową współpracę miedzy wydziałami i referatami 
w urzędzie inicjowana jest współpraca w różnym zakresie. Pan Torba podzielił się na początku 



roku z T. Mikołajczakiem zadaniami, ponieważ nie wszystkie zadania są odpowiednio 
przydzielone do wydziałów/referatów z wielu względów, co nie stoi na przeszkodzie, żeby je 
realizować wzajemnie np. Złotniki – polana pod lasem przez 3 lata była wpisana do BI, a w całości 
realizowana przez RK. 
 
Jeśli chodzi o zadanie: Modernizacja oświetlenia gminnego, to ze względu na przedłużający się 
proces przygotowania projektu w ubiegłym roku i wypłacenie promesy z Polskiego Ładu na 
przełomie listopada i grudnia, nie było możliwości podpisania docelowej umowy na prowadzenie 
prac wcześniej. Zadanie automatycznie zostało przerzucone na rok 2025 i wykonane w lutym-
marcu. W tym przypadku również im niższy procent ze względu na ogłoszeniu przetargu, tym 
lepiej dla gminy.  
 
Z-ca wójta I. Ciok dodała, że przy wniosku o dofinansowanie należy mieć zaplanowane pełne 
środki, a że rozstrzygnięcie z urzędu marszałkowskiego było późno i promesa z Polskiego Ładu 
wpłynęła dopiero w listopadzie, to nie było szansy na wydania tych środków. Dopiero w 
listopadzie można było rozpocząć postępowanie przetargowe. Wydano dużo mniej niż zakładano, 
jeśli w ogóle. 
 
Radny G. Słowiński zapytał o modernizację oświetlenia gminnego, czy jest możliwość wymiany 
pozostałych opraw na ledowe w porozumieniu z Enea lub z budżetu gminy? Wówczas 
oszczędności będą jeszcze bardziej znaczące. Radny zaproponował rozważenie wyłączania lamp 
sodowych w miejscach, gdzie po drugiej stronie ulicy są lampy ledowe. One są wystarczające do 
oświetlenia danego odcinka drogi.  
RK D. Torba odpowiedział, że przez ostatnich kilka lat ta wymiana jest wykonywana przez Enea. 
Są to umowy barterowe. W kwestii wyłączania lamp sodowych, pan Damian przyznał, że nie było 
to brane pod uwagę. Jest to nowy pomysł, który zostanie wzięty pod uwagę.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o zadanie: Złotniki Wieś - pomieszczenie magazynowe dla 
sołectwa. 
RK D. Torba odpowiedział, że zadanie wyjaśniono i uzgodniono z Sołectwem Złotnik Wsi – panią 
Ewą Korek. Brak miejsca na terenie świetlicy wiejskiej w Złotnikach Wsi na postawienie tego typu 
obiektu. Co więcej Sołectwo wynajmuje w dalszym ciągu pomieszczenie magazynowe na terenie 
miejscowości.  

Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację czy projektant ustosunkował się do 
informacji, że część magazynowa świetlicy miała uwzględniać wszystkie te elementy, które są 
składowane w wynajmowanym garażu (wg. przewodniczącego projektant miała to uwzględnić). 
Radna J. Radzięda zaproponowała, aby przewodniczący sformułował konkretny wniosek lub 
interpelację ww. temacie, co pozwoli na precyzyjną odpowiedź ze strony urzędu.  

Przewodniczący J. Dudkiewicz poprosił o informację na temat zadania: wykonanie projektu 
budowlanego remontu pomnika ofiar faszyzmu w Łagiewnikach ( na terenie poligonu Biedrusko).  

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o Złotniki - budowa boiska przy ul. Lazurytowej. 
RK D. Torba odpowiedział: budżet 50 000zł, który pojawił się w roku 2024 był niewystarczający do 
budowy całego obiektu. W roku 2025 gmina dysponuje środkami budżetowymi oraz ubiega się o 



dofinansowanie budowy boiska przy ul. Lazurytowej. Postępowanie przetargowe zostanie 
ogłoszone w drugiej połowie roku 2025. 

W odpowiedzi na pytanie dotyczące zadań: Złotniki Wieś - wymiana nawierzchni na boisku do piłki 
koszykowej/nożnej na nawierzchnie na bazie żywicy i Chludowo - ul. Szkolna- zmiana położenia 
gminnego placu zabaw względem pomnika przyrody RK D. Torba poinformował, że zadanie 
zostało wykonane w 100%. Plac zabaw został przeniesiony w kwocie dużo niższej. W zadaniu 
0013 została wykonana dokumentacja projektowa na podstawie której został ogłoszony przetarg.  

Radny G. Słowiński zapytał, czy jeśli zadania nie są precyzyjne przypisane do danego referatu, to 
czy jest jakaś formalna przeszkoda, żeby zmienić zadaniom nagłówek z IBI na RK lub odwrotnie?  
Z-ca skarbnika J. Bogusz odpowiedziała, że teoretycznie nie ma przeszkody formalnej. Przy 
zadaniach jednorocznych można to zmienić zarządzeniem wójta lub przekazać na sesję. Prościej 
byłoby jednak tego nie zmieniać, bo musi dość wówczas do zmiany planu, wszystkie umowy 
trzeba byłoby przeangażować, faktury i zapłaty przeksięgować. 
 
Radna J. Radzięda poprosiła, aby przy tworzeniu nowych zadań zwrócono uwagę na 
doprecyzowanie nazwy zadań z uwzględnieniem informacji czy zadanie obejmuje projekt, czy 
wykonanie.  
 
Pytanie o: Biedrusko - budowa miasteczka rowerowego. Odpowiedź: Gmina Suchy Las nie 
otrzymała dofinansowania na realizację tego zadania. RK D. Torba dodał, że dobrze się stało, 
ponieważ nie było jeszcze wówczas optymalnego miejsca na realizację ww. zadania. Z-ca wójta 
I. Ciok zaznaczyła, że zadanie było warunkowane otrzymaniem finansowania.  
 
Teren Aktywnej Edukacji i Sportu – odpowiedź: środki przeznaczone w WPF są przeznaczone na 
realizację zadań wynikających z koncepcji zagospodarowania terenu dla działek o numerach 
ewidencyjnych między innymi: 1052/16, 1052/19, 1052/26, 1052/28, 1052/30. Gmina Suchy Las 
w dalszym ciągu czeka na przekazanie działek w celach podjęcia możliwości wykonania 
inwestycji zgodnie z koncepcją. 
 
Radna S. Sawińska poprosiła, aby wszystkie uzupełnienia omawianych dokumentów wpisywane 
były w tabelę excel. Ułatwi to wszystkim stronom manewrowanie miedzy zadaniami. Radny G. 
Słowiński zaproponował, aby przy następnym omawianiu budżetu - za rok 2025 - wszyscy mogli 
pracować w jednej tabeli, jednym dokumencie.  
 
ZADANIA WIELOLETNIE 
 
Radny G. Słowiński zapytał czy można byłoby, dla lepszego obrazu tendencji realizacji każdego 
zadania wieloletniego, wskazywać procent realizacji planu w poszczególnych latach 
wcześniejszych? Byłoby wówczas widać jak są konsumowane środki na przestrzeni lat i jaka jest 
tendencja. 
Z-ca skarbnika J. Bogusz odpowiedziała, że przedstawione dane wyciągane są z programu 
księgowego i czy uda się wyciągnąć dane zgodnie z propozycją pana radnego, tego jeszcze nie 
wie. 
 



132 wydatki majątkowe.  
Przewodniczący J. Dudkiewicz wrócił do tematu wskaźnika realizacji wydatków majątkowych z 
poprzedniego posiedzenia komisji i zapytał jak interpretować zapis, że wykonanie planu wynosi 
dany %? Czy jest to średnia ważona z realizacji wszystkich zadań? 
Z-ca skarbnika J. Bogusz odpowiedziała, że rozwinęłaby to w kategoriach statystyki. O ile 
przedostatnia kolumna „wykonanie planu w %” jest w miarę racjonalnie określona (faktyczna 
zapłata za wykonane zadania w stosunku do planu, który był przewidziany). Zawsze trzeba mieć 
na uwadze to: np. mimo, że zadanie zostało wykonane w 52%, to zostało faktycznie wykonane w 
100% - jest w tym ujęta oszczędność. Radni nie wyrazili zgody na to, żeby w przypadkach, gdzie 
są oszczędności, nie ma możliwości korygowania planu. Gdyby można było skorygować pozycje 
w planie, to ten wskaźnik byłby znacznie wyższy. Jeśli chodzi o ostatnią kolumnę „stopień 
zaawansowania”, to pani Bogusz widziałaby ją w kategoriach statystycznych, bo łączne nakłady 
finansowe wpisane w momencie początku realizacji zadania majątkowego i kalkulują kwotę już 
na całość zadania mimo, że będzie ono realizowane przez kilka lat. Pani Joanna wyjaśniła swoją 
wypowiedź na przykładzie zadania: Teren Aktywnej Edukacji i Sportu.  
 
Radna J. Radzieda zaproponowała, aby w uzasadnieniu zmiany budżetu urząd zamieszczał 
informację, że dane zadanie zostało zakończone przez wykonanie w 100% i wyszło np. o połowę 
taniej, to daną pozycję można ściągnąć. Członkowie komisji przychylili się do propozycji radnej.  
 
Z-ca wójta I. Ciok podczas dyskusji poprosiła, aby propozycje zgłaszane do budżetu przez 
radnych były przemyślane i przeanalizowane jeśli chodzi o możliwość ich realizacji i oszacowanie 
kosztów i zaznaczyła, że to też ma swoje konsekwencje.  
 
Z-ca skarbnika J. Bogusz zapytała, czy ustalenia dotyczące wykonanych i zakończonych zadań 
może przekazać na naradzie kierowników? 
Radna S. Sawińska jako przewodnicząca KBFiRG odpowiedziała twierdząco i dodała, że jeśli jest 
wykonane zadanie, to nie wie kto nie podniósłby ręki za tym, żeby zdjąć zadanie, które jest już 
zrealizowane.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o stan konsultacji społecznych w temacie planu rozwoju 
sieci drogowych. Kiedy pojawi się dokument po konsultacjach w informacji publicznej?  
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że będzie to pierwsze półrocze.  
 
Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o kontrolowanie mieszkańców w temacie realnego 
gospodarowania odpadami. Jaka jest efektywność tych kontroli? 
Z-ca skarbnika J. Bogusz przypomniała, że wysłała mailowo odpowiedź przygotowaną przez pana 
A. Adamskiego i pana M. Brzozowskiego. 
 
Ad. 7 - 8. 
Członkowie komisji ustalili plan dalszej pracy w temacie analizy Sprawozdania Finansowego 
Gminy za 2024 rok. Do 28 maja każdy z członków komisji opracowuje swoje materiały, które 
podlegają jego analizie i przesyła do przewodniczącego. Ustalono terminy trzech kolejnych 
posiedzeń komisji: 30.V, 02.VI i 05.VI o godzinie 08.30. 
 



Radna J. Radzięda poinformowała, że podliczyła kwoty z faktur firmy Rubikon i zapytała dlaczego 
to nie poszło z zamówień publicznych, skoro jest powyżej 130 tys. zł. Radna ma wątpliwość, czy 
jest to tylko jedna umowa.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 


